
 

Referat skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 19. januar kl. 17.00 – 19.00. Vi holder mødet på Norgesvej 6.  

Afbud Kasper og Sarah 

 

1. Skoledagens længde 

Historik: 

07.10 2013 

På specialundervisningsområdet samles de nuværende specialklasser og special – SFO i et 

obligatorisk heldagstilbud kl. 8.00 – 15.30.  Derudover etableres et morgen – og 

eftermiddagstilbud. Alt sammen under folkeskoleloven. ( Fra sagsfremstilling til punktet ” 

Visioner og mål for skolen efter folkeskolereformen og beskrivelse af rammerne for det nye 

fritidstilbud ”  ) 

Anni orienterede omkring historikken for skoledagens længde. Notat fra 2013. Her 

besluttes en skoledag der går fra 8-1530. Dette blev efterfølgende viste sig at det oversteg 

uvmax på 1400 timer. Dvs 7 timer om dagen. Vedlagt bilag fra KL.  

 

Ifølge notat: Jf. folkeskoleloven & 14b stk. 2 må eleverne maksimalt have 1.400 

undervisningstimer på et år. Dette svarer til gennemsnitligt 7 timer om dagen og eleverne 

kan derfor maximalt være i et undervisningstilbud frem til kl. 15.00.  

Pr. 01.08 2014 var undervisningstiden for specialklasseområdet i Hjørring Kommune 1400 

timer om året, dvs 7 timer om dagen. 

I forhold til intentionerne i folkeskolereformen og skoledagens sammensætning er vedlagt 

bilag 1 og bilag 2. 

På bestyrelsesmødet vil det være hensigtsmæssigt, at vi ud fra de givne overordnede 

rammer, får en drøftelse af hvilke data vi skal fremskaffe, og hvilke overvejelser det er 

vigtigt at inddrage, for at tage den bedste beslutning omkring skoledagens længde på 

specialområdet. 

 

 



Bestyrelsens drøftelse af fordele og ulemper. 

Forskellige synspunkter:  

- for nogle vil en kortere skoledag bare skulle erstattes af SFO 

- den lange skoledag kan give mulighed for social træning 

- forskellige udfordringer i de enkelte afdelinger 

- eleverne er udbrændt efter 14 

- kortere dage giver mulighed for socialt liv udenfor 

- de boglige fag skal ikke lide under en kortere skoledag 

- pålægges forældre ved en kortere skoledag en udgift til SFO? 

- inklusion bliver svær når der skal ses ind i normalområdet 

Afrunding  der er besluttet følgende: bestyrelsen arbejder videre med spørgsmålet. Der 

samles viden, Anni undersøger de problemstillinger der er af forvaltningsmæssig 

karakter. Evt. undersøgelse i de enkelte afdelinger og MED. 

 

 

2. Linjefagsdækning i HjørringSkolen, fagfordeling og begrebet faglighed. 

Bestyrelsen har på mødet den 29. november ønsket punktet dagsordensat. 

 

Linjefagsdækning 

Der vil på mødet blive præsenteret en rapport fra hver enkelt afdeling indeholdende en 

oversigt over personalets grunduddannelse, evt. anden uddannelse samt hvilke linjefag de 

har og om de har tilsvarende kompetencer i andre fag. 

 

Annie Jellesmark gennemgik det udarbejdede materiale – materialet gav indsigt i 

hvordan de enkelte afdelinger er dækket i forhold til linjefag. 

Materialet giver ikke svar på hvor langt vi er med opfyldelsen af måltallet for 2020, hvor 

alle skal have linjefag i det de underviser i. 

 

Begrebet faglighed – faglighed i undervisningen. 

Der er ikke nogen fast definition af begrebet faglighed. Opfattelsen af faglighed kan ikke 

løsrives fra opfattelsen af, hvad skolens egentlige opgave er. Jævnfør folkeskolens formål –

samt uddrag af Skolepolitiske mål 2014 – 2018. (vedlagt som bilag 3 og 4) 

Der vil på mødet blive givet et kort oplæg omkring de faglige refleksioner der er omkring 

begrebet. 



 

Begrebet blev drøftet. 

 

Fagfordeling i HjørringSkolen: 

Bestyrelsen orienteres om hvordan arbejdet med skoleårets planlægning og den egentlige 

fagfordeling gribes an. 

 

Sættes på dagsorden på kommende bestyrelsesmøde 

 

 

3. Budgetopfølgning 

Administrativ leder Annie Jellesmark deltager i behandling af punktet. 

 

PT har vi et forventet overskud på 832.000 kr. Den pålagte rulning var 831.000. Så det er 

nærmest spot on. Dog skal det pointeres at vi først kender det endelige resultat i starten 

af februar. 

 

 

4. Budget 2017 

Gennemgang af forslag til internt budget V/ Annie Jellesmark 

 

Annie gennemgik det interne budget.  

 

5. HjørringSkolens værdigrundlag 

Punktet blev behandlet første gang på bestyrelsesmøde den 2. marts 2016. På mødet blev 

det besluttet at arbejdet starter i lærer og elevgruppen.  Vi behandlede igen punktet på 

bestyrelsesmøde den 27. april, hvor det blev besluttet at det arbejde der er lavet fra 

ledelse, lærere og elever præsenteres for bestyrelsen i november 2016. Idet bilaget ikke 

var rettidigt fremsendt – blev punktet udsat til mødet den 19. november. Udkast vedlagt 

som bilag. 

 

Udskudt til kommende møde 

 

6. Byggeri i HjørringSkolen 

På seneste bestyrelsesmøde blev der orienteret om, at der i december skulle afholdes 

møde om, hvordan vi indkredser de  gode bygningsmæssige løsning er. Mødet er afholdt 

og i øjeblikket arbejdes der på en plan der strækker sig over de kommende 2 måneder – 

dels en undersøgende tilgang til hvad der sker på det bygningsmæssige område, når det 

gælder de bedste rammer for vores specialelever, dels en tidsplan for arbejdet. 

På mødet vil der blive fremlagt en tidsplan over de aktiviteter der skal kvalificere byggeriet. 



 

Rammen på 10 mio. plus de 2.25 mio.(skulle have været brugt til pavillon) 

Der er frigivet midler til studietur for at se på skolebyggeri februar/  marts. 

Udbud forventes klar i juni 17. 

Bestyrelsen blev inviteret til deltagelse i studietur, og Karoline og Claus deltager. 

Invitationen er stadig åben.  

 

7. Kostpolitik 

Mad og måltidspolitikken var på byrådsmøde den 21. december 2016. 

Næste skridt er at alle politiske områder skal lave indsatser ud fra politikken, som vi 

efterfølgende arbejder med i bestyrelsen. 

Den overordnede Mad- og måltidspolitik er vedlagt som bilag. 

 

Udskudt til kommende møde 

 

8. Orientering om SFO pasning i vinterferien. 

Bestyrelsen orienteres om planerne for vinterferien. 

 

Der køres fælles pasning i ADHD afdelingen og OK. Pasningen foregår i OK afdelingen på 

Muldbjergskolen. 

 

9. Rammesætning for dagsorden og bestyrelsesmødernes afvikling. 

Ønske fra bestyrelsen på mødet den 29. november. Bestyrelsen drøfter hvad der er brug 

for i en kvalitetssikring af deres arbejde. 

 

Tilfredshed med denne dagsorden. Klar tekst og godt bilagsmateriale. Måden vi 

fremadrettet arbejder på. 

 

 

10. Orientering 

 Elever - Intet 

 Bestyrelse - Intet 

 Ledelsen - Intet 

 

11. Eventuelt.  

Næste møde er den 6. marts tidsrammen for mødet udvides med 1 time, kl. 17.00 - 

20.00. 



Rapporten ” Undersøgelse af undervisning i specialundervisningstilbud” fremsendes med 

referatet. 

Referent Steen Rubæk 


